
Üksildase uitaja 
mõtisklused 69.

Riigikogu liikmed Taivo 
Mürgelson (Emamaa- 
liit) ja Sulvi Kuiva 

(Kooselu Kõigiga) saatsid 12. 
jaanuaril ajastuministeeriu- 
mile järelepärimise: miks ei 
alga 1. september igal aastal 
esmaspäeval?

Nii langevat 1998. aastal 1. 
september teisipäevale, 1999. 
aastal aga kolmapäevale, 2000. 
aastal jälle neljapäevale. 
Mõlemad Riigikogu liikmed 
on saanud kirju lapsevanema
telt, kes kurdavad, et ikka al
gab kooliaasta erinevatel nä
dalapäevadel. Kentsakas on 
oma lastega keset nädalat 
Maltalt, Küproselt või Du
baist tagasi lennata.

Eesti Päevaleht korraldas 
küsitluse teemal “Kas toetate 
muudatust gregooriuse ka
lendris, kandes üle igal aastal 
1. septembri esmaspäevale?” 
Meile nõustusid vastama viis 
tuntud ühiskonnategelast: 

Rait Maassen (ajastuminis- 
ter):

"Hinges ma toetan. Olen ju
ba väikesest peale väga hinge
line ja kõik, mis uus, läheb 
mulle sügavale hinge. Teisalt 
on Eestis õppeaastas vähem 
esmaspäevi kui Euroopa Lii
dus.

Esmaspäevade arvu suu
rendamine tähendab, et näda
lakoormus lapsel väheneb, ta 
ei pea nädalas nii palju õppi
ma kui praegu, mil nädal poo
likuks jääb; koormus jaotub 
ühtlasemalt.

Meie lapsed on ülekoorma
tud. 1. septembri kinnistami
ne esmaspäevale on möö
dapääsmatu ja sellest peab 
ühiskond aru saama.

Seda reformi püüti teha ju
ba siis, kui Reinhold Kõik oli 
esimest korda ajastuminister. 
Siis ei läinud ettepanek läbi, 
sest Kõik leidis, et see käivat 
tervele mõistusele vastu.” 

Aigar Poe (Kõpla maavalit
suse haridusosakonna juhata
ja):

”Oma laste põhjal väidan, 
et nädala keskel kooli minna 
on tüütu. Mõeldav on alusta-
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da 1. septembrit esmaspäeval. 
Õppeaastas on 35 nädalat. Kui 
jaotada see jooksvasse kalend
risse, ei jää ühtegi poolikut 
nädalat. Kõik tunnid saaks 
antud, miski ei jääks ära.

Praegune süsteem kahjus
tab neid aineid, mida õpeta
takse vaid üks või kaks tundi 
nädalas.

Kui tunniplaanis on por- 
nograafiaõpetust vaid üks 
tund nädalas, ja see langeb es
maspäevale, siis jääb tuleval 
õppeaastal esimesel esmas
päeval pornograafiatund ära, 
sest kooliaasta algus langeb ju 
teisipäevale. Paljud noored on 
huvitatud intensiivsemast 
pornograafiaõppest, et tundu
valt varem iseseisvaks saa
da.”

Auri Kaske (Riigikogu lii
ge, Emamaaliit):

”01en kahevahel. 1. sep
tembri ümbertõstmisega es
maspäevale on nii nagu 
maksude kogumisega -  kui 
väga vaja, tuleb teha. Aga 
ega õpetajad sellesse hästi ei 
suhtu.

Küsisin Tallinna Voltaire’i 
Lütseumi direktorilt, see sõi
mas mind telefonis oinaks.

Olen uurinud, kuidas õppe
aasta algus ja lõpp on sajandi
te jooksul kujunenud. Sajan
ditepikkune areng näitab, et

1. september langeb ainult 
igal seitsmendal aastal es
maspäevale, kuus aastat jär
gemööda ta esmaspäevale ei 
lange. Siin on mu kolleegidel 
Riigikogust õigus.

Igal juhul on ühinenud opo
sitsioon päri. Kui vaja ära te
ha, teeme ära.”

Ennu Kottelmann (Kapa 
keskkooli direktor):

"Kõhklen. Ma ei saa öelda, 
kuidas see mõte koolitööd 
mõjutab.

Kindlasti on koolis päevi, 
mis lähevad vett vedama ja 
sellevõrra võiks ju õppeaastas 
esmaspäevi rohkem olla. Aga 
hariduses on pakilisemaid 
probleeme lahendada. Es
maspäevade arvu tuleb suu
rendada, aga selleks on muid 
võimalusi.”

Illar Mullaste (õigusbüroo 
omanik, menševik):

"Mina olen vastu. Kui lä
heb nii, et igal aastal algab 1. 
september esmaspäeval, tä
hendab see, et lastele on ras
ke kalendrit õpetada.

Koolides on küll internet 
ning muu popp tarkvara, aga 
mul on kaheksa last ja mina 
ei jõua nendele kõigile selgeks 
teha, miks on eestlaste hulgas 
rohkem kõlupäid kui teiste 
rahvuste seas.

Kui kooliaasta alguse muu
datus käiku läheb, toob see 
kaasa kõlupeade plahvatusli
ku kasvu, mis ei ole Eesti Eu
roopa Liitu astumise eel ko
hane.”

Eesti Päevaleht on tänulik 
kõigile, kes oma arvamuse nii 
kõlupeade kui õppeaasta ni
hutamise kohta meile lugeja
te rubriiki saadavad. Teid ette 
tänades


